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Geachte voorzitter/leden,

Op 2l december 2018 hebben wij u door middel van een lnterprovinciaal Overleg
(lPO)-brief geïnformeerd over het Ontwerp-Klimaatakkoord (OKA), zoals dat op
21 december 2018 door de voorzitter van het Klimaatberaad is aangeboden aan
minister Wiebes. lnmiddels hebben wij het OKA besproken en de Drentse aandachts-
punten op een rij gezet. Wij willen u met deze brief en in de Statenbijeenkomst van
woensdag 30 januari 2019 meer vertellen over de inhoud, het proces tot aan het
definitieve akkoord en de opmerkingen die wij hebben meegegeven aan het lpo-
bestuur.

Proces

Het OKA is tot stand gekomen na maanden onderhandelen door overheden (waar-
onder provincies), maatschappelijke organisaties en bedrijfsleven. Ook wij hebben
hieraan de nodige bijdragen geleverd het afgelopen jaar.

Er kan pas van een definitief Klimaatakkoord worden gesproken als haalbaarheid, uit-
voerbaarheid en betaalbaarheid en daarmee ook de financiële consequenties in een
financieel akkoord geregeld zijn. De komende maanden zullen het Planbureau voor de
Leefomgeving (PBL) en het centraal Planbureau (cPB) het oKA doorrekenen op
haalbaarheid en betaalbaarheid om te bezien of de plannen opgeteld leiden tot 49%
CO2-reductie in 2030. Gelijktijdig zal het kabinet zijn appreciatie van het akkoord op-
stellen en laten de medeoverheden de uitvoerbaarheid toetsen door een uitvoerings-
lastenonderzoek uit te voeren.



2

De besluitvorming in het IPO-bestuur over het definitieve Klimaatakkoord, inclusief
de financiële consequenties, zal op democratische en zorgvuldige wijze aan de pro-
vincies worden voorgelegd. Dit gebeurt via een formele ledenraadpleging in de
tweede helft van 2019. Pas daarna zal het IPO-bestuur in formele zin besluiten over
het Klimaatakkoord.

Wijhebben in de IPO-bestuursvergadering van23januari2019 aangegeven dat het
OKA als pakket van maatregelen, onder voorbehoud van de haalbaarheid, betaal-
baarheid en uitvoerbaarheid, voldoende vertrouwen geeft om in de loop van 2019 te
komen tot een definitief Klimaatakkoord. Hierbij hebben wij de volgende algemene
punten benadrukt:
. vanzelfsprekend zijn haalbaarheid, betaalbaarheid en uitvoerbaarheid van de af-

spraken in het OKA belangrijk in de uiteindelijke afweging. Wij ondersteunen dat
daar ook berekeningen op worden losgelaten. Het risico van de berekeningen is

dat deze zich alleen richten op de cijfers (geld en tijd) voor de maatregelen. Voor
met name de haalbaarheid en uitvoerbaarheid is daarnaast echter vooral het
kunnen verwerven van draagvlak van belang. Daar zullen dus ook voldoende
middelen voor moeten zijn en ook - zeer belangrijk - tijd;

. voor draagvlak is ook belangrijk dat wij ook in staat zijn om de goede dingen te
doen. Berichten over onvoldoende netcapaciteit hebben daarop een negatieve uit-
werking. Daarom moeten daar nu al oplossingen voor gezocht worden. Netbe-
heerders en rijksoverheid zullen aangespoord moeten worden daarvoor regel-
geving aan te passen en creatieve oplossingen te vinden;

o het akkoord gaat over heel Nederland, maar laat nog wel eens te weinig zien dat er
verschil bestaat tussen stad en platteland. Oplossingen die voor stedelijk gebied
werkbaar zijn, zijn dat niet altijd in het landelijk gebied. Daarom zal in de uitwerking
ook ruimte moeten zijn voor maatwerk.

Naast deze algemene opmerkingen hebben wij de volgende specifiek Drentse punten
onder de aandacht gebracht:

o het al genoemde verschil tussen stedelijk en landelijk gebied doet zich voor als het
gaat om het thema Bereikbaarheid. De ontsluiting van het landelijk gebied kent een
minder fijnmazig netwerk van openbaar vervoer dan binnen het (rand)stedelijk
gebied. Bij maatregelen voor andere vervoersmiddelen en systemen moet daar
dus aandacht voor zijn, ook als het gaat om de betaalbaarheid;

¡ vernatting en verdroging vragen ook om maatwerk. Eenvoudigweg de focus op
veengebieden richten met het oog op vernatting raakt ook sterk aan andere be-
langen, zoals de landbouw in de Veenkoloniën. Daarom dient dit op regionale
schaaf met maatwerkoplossingen afgewogen te worden;

. bedrijven en industrie mogen niet omdat zij op verschillende plekken in het land
liggen vanwege de energietransitie in een verslechterde concurrentiepositie
komen. Het tegen aanvaardbare kosten bij elkaar brengen van gebruik en afname
van energie voor bijvoorbeeld een cluster als Emmen is van groot belang;

. de energietransitie treft Drenthe extra, omdat energie uit fossiele bronnen voor
onze provincie ook een belangrijke economische factor is. Het afbouwen daarvan
drukt direct en meer dan bij anderen op onze bestaande werkgelegenheid. Het
gaat hier om werkgelegenheid met hoogwaardige kennis. Voor Drenthe is behoud
daarvan van eminent belang. ln totaal gaat het om een verlies van 7.000 banen.
Om die reden plegen wij zelf al een inzet met ons plan Drenthe 4.0. Dit plan maakt
dus deel uit van de energietransitie in Drenthe zelf en verdient steun vanuit het
Rijk;
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a Waar het gaat om het opwekken van hernieuwbare energie wordt vaak ten
onrechte naar het landelijk gebied gekeken, alsof daar meer ruimte zou zijn.
Het feit dat er minder stenen gestapeld zijn wil niet zeggen dat er meer ruimte
is. lntegendeel, ook het landelijk gebied zit vol met zaken van waarde, zoals
landbouw, natuur en schone lucht. Ruimte is op zich al een kwaliteit waar wij
in een dichtbevolkt land als Nederland zuinig op moeten zijn.

U hebt van ons reeds de uitnodiging ontvangen voor de bijeenkomst op 30 januari

2019. Wt¡ hopen u daar te treffen om verder te praten over de punten uit deze brief

Hoogachtend,

Gedeputeerde Staten van Drenthe,

, voorzitter
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